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Zápis ze zasedání Akademického senátu dne 26. října 2022 

 

Zasedání se konalo fyzicky.  

Přítomni: Tomáš Džadoň, Vladimír Kokolia, Jan Kracík, Tomáš Pospiszyl, Tomáš Svoboda, 
Martina Timková, Magdalena Vovsová, Tomáš Hlavina, Adam Fejfar, Jana Svobodová, Marie 
Kuklíková, Alžběta Procházková, Martina Drozd Smutná, 

Omluveni: Vojtěch Míča, Adam Pokorný, Matyáš Zeman 

 

Program zasedání 
 
1. Schválení zápisu z minulého zasedání AS ze dne 5.10.2022 
 
2. Konkurzy a platební podmínky (viz příloha vyhlášení konkurzů) 
 
3. Volby do Akademického senátu (viz příloha volební řád) 
 
4. Další podněty 
 

Průběh zasedání 

 
1. Schválení programu 

 
Hlasování: 10 pro 
Program AS byl schválen.  
 
 
 

2.   Schválení zápisu z minulého zasedání AS ze dne 5.10.2022 
 
Hlasování: 9 pro, 1 se zdržel 
Zápis ze zasedání AS ze dne 5.10.2022 byl schválen. 
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2. Konkurzy a platební podmínky na AVU 
 
Na základě vyhlášeného výběrového řízení rektorkou (uzávěrka přihlášek 6.11.2022) 
se na nově přijaté vedoucí pedagogy a pedagožky ateliérů a odborné asistenty a 
asistentky vedoucích 6 ateliérů pro rok 2023 – 2024 již nově vztahuje minimální 
důstojná pražská mzda. Té dosáhli ihned i nově přijatí zaměstnanci spadající pod 
pracoviště rektorátu a Katedry teorie a dějin umění. 
Výše uvedené je však v právním rozporu s výší stávajících mezd současných 
akademických i neakademických pracovníků na AVU. T. Pospiszyl považuje za 
mimořádně problematickou situaci, která vznikla na Katedře teorie a dějin umění 
(KTDU) přijetím dvou nových odborných asistentů v létě 20222 za již zmíněných 
vyšších platových podmínek. Oproti ostatním členům katedry mají tak podmínky jiné, 
což je nutno z hlediska mzdové politiky označit za protiprávní. Ze strany rektorky byl 
vedoucí katedry před vyhlášením výběrového řízení na nové asistenty KTDU 
ubezpečen, že do doby, než budou přijati, se ostatním členům KTDU mzdy dorovnají, 
to však nenastalo. 

 
Předseda AS poinformoval senát o tom, že požádal rektorku o zpracování finanční 
analýzy mzdové situace na AVU. Rektorka by ji měla předložit senátu na 
listopadovém zasedání. 
 
Na dotaz M. Vovsové, z jakých zdrojů jsou financováni noví zaměstnanci, kteří spadají 
pod rektorát, objasnil předseda senátu, že jejich mzdy AVU financuje z dotačního 
programu MŠMT na podporu strategického řízení vysokých škol, nikoli ze mzdového 
fondu AVU. 
 
Dále se krátce diskutovalo nad současnou mzdovou politikou vedení AVU způsobující 
různou výšku odměn za stejnou činnost, což bylo označeno de facto za nelegální a 
napadnutelné, nešťastné a v podstatě neprofesionální (M.D. Smutná). Navíc bylo 
upřesněno, že nabízená čistá mzda na nové pozice viz výše (konkrétně 42 tis. Kč 
hrubého) ani výše minimální důstojné mzdy v Praze nedosahuje (T. Svoboda, M.D. 
Smutná).  
Je nezbytné, aby rektorka co nejdříve přepracovala stávající vnitřní mzdový předpis 
AVU, zejména část upravující dorovnání odlišných mezd zaměstnanců a 
harmonogram tohoto dorovnání (na to je dle zjištění M.D. Smutné zákonná lhůta 1 
rok). O tomto s rektorkou již jednají odbory na AVU. 
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Předseda senátu seznámil s informacemi od kvestora, které si od něj vyžádal na téma 
možností navyšování mezd. Dle kvestora vedení nemá žádnou ekonomickou rozvahu, 
na základě níž by mohlo strategicky plánovat navyšování mezd, a tudíž nemá ani 
žádnou strategii. Kvestor navíc uvedl, že vzhledem k tomu, že neznáme rozpočet 
ministerstva pro vysoké školy na příští rok, je možné, že navýšení mezd by rozpočet 
neunesl. 
Na dotaz M. Kuklíkové předseda senátu potvrdil, že ze mzdového fondu, který byl 
letos navýšen o 6% se tato navýšená část již vyčerpala na zvýšení platů těm 
zaměstnancům, kteří je měli nejnižší (týká se několika desítek zaměstnanců) a 
nedošlo k plošnému navýšení platů.  
 
Všichni senátoři a senátorky se shodli, že senát musí nutně apelovat na vedení AVU, 
aby byly co nejdříve uvedeny do souladu rozdílné mzdy pedagogů na Katedře teorie a 
dějin umění a zároveň aby byl senátu představen harmonogram a mechanismus 
dorovnání mezd ostatním zaměstnancům do nástupu nových kolegů a kolegyň, kteří 
budou přijati na základě výběrového řízení do ateliérů. K tomuto promptně senát 
vydá usnesení „Za stejnou práci stejná odměna“. 
 
 
 

3. Volby do Akademického senátu 
 
Volby do AS se uskuteční dne 10.1.2023, vyhlášení voleb proběhne v prosinci 2022. 
 
Zástupci studentské komory by si v rámci příštích voleb představovali větší 
komunikaci s akademickou obcí, podobně, jako tomu bylo při poslední volbě 
rektora/rektorky. 
 
Studentská komora AS vystoupila na zasedání s návrhem změn ve stávajícím 
volebním řádu z roku 2017. Navrhované změny se týkají zavedení hybridní formy 
způsobu hlasování do AS a zavedení hybridní formy podávání souhlasu kandidátů 
s kandidaturou, a to pouze těch, kteří se chtějí do voleb přihlásit. 
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Senát poté hlasoval o navržených změnách: 
 
1/ Návrh zavést hybridní formu způsobu hlasování do AS 
Hlasování: 10 pro, 1 proti, 3 se zdrželi 
Návrh zavést hybridní formu způsobu hlasování do AS byl schválen. 

 
2/ Návrh zavést hybridní formu podávání souhlasu kandidátů s kandidaturou do AS 
Hlasování: 10 pro, 1 proti, 3 se zdrželi 
Návrh zavést hybridní formu podávání souhlasu kandidátů s kandidaturou do AS byl 
schválen. 

 
Předseda senátu zjistí u ředitelky odboru vysokých škol na MŠMT jaká je lhůta na 
uznání nové akreditace volebního řádu AS. Studentská komora urychleně dopracuje 
změny ve volebním řádu v intencích, jak bylo odhlasováno senátem výše. 
 

4. Další podněty 
 
Etický kodex 
M. Vovsová upozornila na stav Etického kodexu, u kterého považuje za naprosto 
nezbytné jeho přepracování a navrhla zařadit tento bod k jednání na příštím zasedání 
senátu.  
 
 

Zapsala Lucie Pesrová, 26.10.2022 
 


